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SLAVONSKI BROD - Stručni skup predstavnika pilanarske industrije i šumarstva, trgovaca drvom i 
dobavljača tehnologije na ovogodišnjem je 4. Kongresu u Slavonskom Brodu okupio oko 250 sudionika iz 
Hrvatske, BiH, Srbije, Slovenije, Crne Gore, Austrije i Mađarske. Umjesto najavljenog resornog ministra 
Tihomira Jakovine, kongres je otvorila Aida Kopljar, šefica Sektora drvne industrije. Kako opstati, kako 
zadržati tržišne pozicije, otvoriti nova tržišta te istovremeno ulagati u razvoj i moderne tehnologije koje će 
drvoprerađivačke pogone učiniti profitabilnim, glavna su pitanja s kojima se susreću pilanari u svim 
zemljama regije. Od prošlog kongresa, ističu prerađivači drveta, sve se promijenilo - nagore.  

- Drvna industrija nema dovoljno sirovine da bi radila. Problemi su jednako izraženi kod malih i velikih 
proizvođača, a problem je u Hrvatskim šumama, smatra pilanar Anto Mijić, iz tvrtke Quercus iz Novske. 
Rješenje vidi u zabrani izvoza trupaca i drva za biomasu. Slično potvrđuje i predsjednik Drvnog klastera, 
Darko Prodan, te dodaje kako je ta grana toliko žilava da odolijeva svim problemima pa i danas čini osam 
posto ukupnog izvoza Hrvatske.  

- Ako je drvna industrija od nacionalne važnosti, onda je važno i da se naš resurs preradi u Hrvatskoj, 
odnosno da ne izvozimo sirovinu, što donosi povećanu zaposlenost i ostale efekte, naglašava on. O 
problemu sirovine svjedoči i Raoul Cvečić Bole, iz delničkog Energy pelletsa, tvornice koja proizvodi drvne 
pelete, energent s visokom dodanom vrijednošću.  

- Bez obzira na to što su drvni peleti svjetski hit i što ih se ne može proizvesti koliko ih se traži, osnovni je 
problem sirovina. Zbog toga tražimo od ministarstva i Hrvatskih šuma da proizvođači peleta u RH dobiju 
višegodšnje ugovore za sirovine, zaključio je on.  

- Hrvatske šume sklopile su višegodišnje ugovore sukladno potrebama koje su javno izražene i u dogovoru s 
udrugama koje su predstavljale pojedine proizvođače, kaže komercijalni direktor HŠ-a Zoran Pavlović, 
navodeći kako postoje i godišnji ugovori koji govore o tome kako se poslovalo u prošloj godini. - Jedan dio 
sirovine unaprijed je ugovoren sukladno kapacitetima koje su sami prijavili, a drugi dio je ovisan o dijelu 
njihovog tržišnog natjecanja za sirovinu, dodaje Pavlović, naglašavajući kako osnovni problem leži u 
činjenici što se godišnje biomase može posjeći ukupno do 5,5 milijuna kubika, dok je trenutačna potražnja 
za 50 posto, ili čak i dvostruko veća. M.Radošević 

 


